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Jegyzőkönyv

Készült: Kisköre Városi Önkormányzat Képviselő-testületének 2017. december 29-i
rendkívüli üléséről a Kiskörei Polgármesteri Hivatal tanácskozó termében.

Jelen vannak: Magyar Csilla polgármester
Takács Attila alpolgármester
Oláh Ferencné
Pócs János képviselők

Távol maradt: Fejes Lőrinc, Holló Gyula, Németh Mihályné képviselők — mindhárman
jelezték távolmaradásuk okát.

Meghívottak:
Kiskörei Polgármesteri Hivatal részéről:
Tóth János Zoltán jegyző tanácskozási joggal
Dr. Molnár Péter aljegyző tanácskozási joggal

A jelenléti ív jegyzőkönyv „A” mellékletét képezi.

A jegyzőkönyvet Pócs Jánosné vezeti.

Magyar CsiHa polgármester köszöntötte a Testületi ülésen megjelent tagokat,
meghívottakat, megállapította, hogy az ülésen 4 képviselő van jelen, a képviselő-testület
határozatképes. Tájékoztatta a képviselőket, hogy Fejes Lőrinc, Holló Gyula és Németh
Mihályné képviselők jelezték, hogy nem tudnak itt lenni mai képviselő-testületi ülésen.
A polgármester elmondta: A rendkívüli ülésre azért kellett a mai napon, hogy sor kerüljön,
mert december 31-ig cl kell fogadni a Település Arculati Kézikönyvet, valamint az erre kapott
támogatás Magyar Allamkincstár felé történő elszámolásának is ez időpontig kell
megtörténni. Egyéb jogszabályok alapján a hatóságokkal leegyeztetett rendeletet kell
elfogadni, ezért nem kívántak részmegoldást alkalmazni, hogy csak egy munkaanyagot
fogadjon el a testület, s majd azt később módosítani kelljen. Kérték a vállalkozót, bogy
folytassa le az eljárást és teljes anyagot küldjön az önkormányzat számára, mivel erre
címkézett 1 millió forint támogatás állt rendelkezésére az önkormányzatnak. A Magyar
Allamkincstár által történő elszámolás feltétele azonban, ha a képviselő-testület a rendeletet
elfogadja. Az Arculati Kézikönyv rendelethez a hatósági visszaigazolásoknak december 28-ig
kellett, bogy megérkezzenek, ezért szabályszerű a rendelet ilyen formában történő tárgyalása
és az elszámolás is így lehet teljes.
Ezek után a polgármester javasolta két napirendi pont felvételét a meghívóban közölt
napirendekhez az alábbiak szerint:
1. napirendi pontként
Rövid lejáratú hitel felvételének megtárgyalása.

Ezt indokolja, hogy nemcsak a TOP-os pályázatok nyertek, hanem a tegnapi nap folyamán két
pályázat megnyeréséről is értesítést kapott. Az egyik közel 15 millió forint, 85 %-os teljesítési
intenzitású BM-es pályázat, amelyet utak és járda felújításra lehet felhasználni. A másik a
vidékfejlesztési pályázat, amelyet Körnlő községgel került benyújtásra, amely mezőgazdasági
utak karbantartását és gép beszerzést foglal magába. A BM-es pályázat önerőt tartalmaz, míg
a vidékfejlesztési pályázat utófinanszírozott, s a 2018. évi költségvetés elfogadásáig
biztosítékra van szükség. Ezért szeretné, ha a hitelkeret szerződés meghosszabbításra kerülne
a 2018-as évre.
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2. napirendi pontnak:
A közfoglalkoztatás start mintaprogram pályázat benyújtásának megtárgyalása.

A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem volt,, Magyar Csilla polgármester kérdésként
tette fel: Ki az, aki elfogadja az általa javasolt napirendi pontok felvételét? Kézfelnyújtással
jelezze.

A jelenlévő 4 képviselő igennel szavazott, Magyar Csilla polgármester megállapította, hogy
a képviselő-testület 4 igen szavazat mellett a következők szerint döntött:

157/2017.(XII. 29.) képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 4 igen szavazat mellett hozzájárul az alábbi
napirendi pontok felvételéhez:
1. napirendi pontnak:
Rövid lejáratú hitel felvételének megtárgyalása.
2. napirendi pontnak:
A közfoglalkoztatás start mintaprogram pályázat benyújtásának megtárgyalása.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Határidő: azonnal.

Magyar Csilla polgármester a két Új napirendi pont felvételével az alábbiak szerint javasolta
elfogadásra a napirendi pontokat:

1. Rövid lejáratÚ hitel felvételének megtárgyalása.
Előadó: Magyar Csilla polgármester

2. A 2018. évi start mintaprogram pályázat benyújtásának megtárgyalása.
Előadó: Magyar Csilla polgármester

3. Településképi Arculati Kézikönyv — a településkép védelméről szóló önkormányzati
rendelet megtárgyalása.
Előadó: Magyar Csilla polgármester

4. Kisköre Város Integrált Településfejlesztési Stratégiája.
Előadó: Magyar Csilla polgármester

5. Helyi Esélyegyenlőségi Program megtárgyalása.
Előadó: Magyar Csilla polgármester

6. Az egészségügyi alapellátási körzetekről szóló önkormányzati rendelet megtárgyalása.
Előadó: Magyar Csilla polgármester

7. Az önkormányzat közművelődési feladatairól és a helyi közművelődési tevékenység
támogatásáról szóló önkormányzati rendelet megtárgyalása.
Előadó: Magyar Csilla polgármester

8. Egyebek
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A polgármester által javasolt napirendi pontokhoz más javaslat nem merült fel a képviselők
részéről. Magyar Csilla polgármester kérdése: Ki az, aki egyetért az általa javasolt napirendi
pontokkal? Kézfelnyújtással jelezze.

A jelenlévő 4 képviselő igennel szavazott, Magyar Csilla polgármester megállapította, hogy
a képviselő-testület 4 igen szavazat mellett a napirendi pontokra vonatkozóan az alábbiak
szerint határozott:

1 58/2017.(XII. 29.) képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 4 igen szavazattal elfogadta a polgármester
által javasolt napirendi pontokat, mely a következő:

I. Rövid lejáratú hitel felvételének megtárgyalása.
Előadó: Magyar Csilla polgármester

2. A 2018. évi start mintaprogram pályázat benyújtásának megtárgyalása.
Előadó: Magyar Csilla polgármester

3. Településképi Arculati Kézikönyv — a településkép védelméről szóló önkormányzati
rendelet megtárgyalása.
Előadó: Magyar Csilla polgármester

4. Kisköre Város Integrált Településfejlesztési Stratégiája.
Előadó: Magyar Csilla polgármester

5. Helyi Esélyegyenlőségi Program megtárgyalása.
Előadó: Magyar Csilla polgármester

6. Az egészségügyi alapellátási körzetekről szóló önkormányzati rendelet megtárgyalása.
Előadó: Magyar Csilla polgármester

7. Az önkormányzat közínűvelődési feladatairól és a helyi közniüvelődési tevékenység
tárnogatásáról szóló önkormányzati rendelet megtárgyalása.
Előadó: Magyar Csilla polgármester

8. Egyebek

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Határidő: azonnal.

Meghívó a jegyzőkönyvhöz „B” mellékletként csatolva.

1. napirend
Rövid lejáratú hitel felvételének megtárgyalása.
Előadó: Magyar Csilla polgármester

Magyar Csilla polgármester a napirenddel kapcsolatban az alábbiakat mondta el: Ebben az
évben 1.734.600.000,-Ft pályázati támogatást nyert az önkormányzat. Ezeknek a hatósági
munkái, előleg kifizetése bonyolódik, s azt tudni kell, hogy nem lehet önkormányzati
számlán, de pénzintézetének az alszámláján sem ez az összeg, csak a Magyar



249

Államkincstárnál vezetett számlán. Ezért szeretné, ha a hitel felvételéhez a fizetési
kötelezettség teljesítése érdekében a képviselő-testület hozzájárulását adná.

A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem volt, Magyar Csilla polgármester kérdésként
tette fel: Ki az, aki egyetért a hitel felvételével? Kézfelnyújtással jelezze.

A jelenlévő 4 képviselő igennel szavazott, Magyar Csilla polgármester megállapította, hogy
a képviselő-testület 4 igen szavazat mellett az alábbiak szerint döntött:

159/2017.(XII. 29.) képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 4 igen szavazat mellett hozzájárul a 3A
Takarékszövetkezettől 60 millió forint egy éven belüli likvid hitel felvételéhez.

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a hitel felvétel előkészítésére, a szerződés
aláírására.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Határidő: értelem szerint.

2. napirend
A 2018. évi start mintaprograrn pályázat benyújtásának megtárgyalása.
Előadó: Magyar Csilla polgármester
(Előterjesztés „C” mellékletként jegyzőkönyvhöz csatolva).

Magyar Csilla polgármester a következőket mondta el: A start mintaprogramoknak
változott a finanszírozása és benyújtása, ezért egy nagyon óvatos tervezést készítettek. Helyi
sajátosságokra, amely eddig leginkább építési feladatokból állt, 13 f6t terveztek.
Mezőgazdasági tevékenységre 25 fő, belvízelvezetésre 15 fó, bio- és megújuló energia
felhasználásra 11 fő került betervezésre. Látva azt, hogy milyen mértékben van munkaerő
szükséglet és mennyire kevés a szakmunkás létszám, akiket foglalkoztatni tudnak, kérdésként
vetődik fel, hogy mennyien lesznek a következő évben. De a továbbiakban nem kíván az
önkormányzat a start közmunkaprogramban olyan feladatokat elvégezni, amely nagy tömegű
szociális foglalkoztatást jelentene. Nyilvánvaló, hogy megjelennek a hagyományos
közfoglalkoztatási pályázatok is, lehetőség lesz képzésre, mivel nagyon sok olyan program
indul a megyében, a járásban, amelyben a munkanélkülieknek a képzését fogják
megvalósítani, és ehhez még hozzájön a hagyományos közfoglalkoztatás is.

Pócs János képviselő kérdésként tette fel: Ebben az évben hány fő volt alkalmazva ebben a
programban? Mikortól indul a program?

Magyar Csilla polgármester válasza: 80 fő volt foglalkoztatva.

Pócs János képviselő megjegyezte, hogy nem sokkal csökkent a létszám.

Magyar Csilla polgármester válaszában elmondta: Úgy gondolja, hogy lényeges csökkenés
történt. Hagyományos közfoglalkoztatásból a feladatokat biztonságosabban lehet végezni. A
program március 1-jétől fog indulni, és nagyon pontos tervezést igényelt, mivel heti és napi
lebontásban kérték az elvégzendő feladatokat. Ezen kívül az ellenőrzés is változni fog.
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A képviselők részéről több kérdés, hozzászólás nem volt, Magyar CsiHa polgármester
kérdésként tette fel: Elfogadja-e a képviselő-testület a pályázat benyújtását? Kézfelnyújtással
jelezze.

A jelenlévő 4 képviselő igennel szavazott, Magyar CsiHa polgármester megállapította, hogy
a képviselő-testület 4 igen szavazat mellett az alábbiak szerint határozott:

1 60/2017.(XH. 29.) kénviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 4 igen szavazat mellett hozzájárul a 2018-
19- évi START Munka-mintaprogram

. Helyisajátosságok— 13 Fé
• Mezőgazdaság — 25 18
a Belvízelvezetés — 15 fő
• Bio- és megújuló energiafelhasználás — 11 16

programelemek pályázatának a Heves Megyei Kormányhivatal Heves Járási Hivatal
Foglalkoztatási Osztályára történő benyújtására, ezzel egyidejűleg felhatalmazza Magyar
Csilla polgármestert, hogy az ehhez szükséges intézkedéseket megtegye, abban eljárjon.

A képviselő-testület a Start Mintaprogramhoz szükséges önerőt a 2018. évi költségvetéséből
biztosítja.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Határidő: értelem szerint

3. napirend
Településképi Areulati Kézikönyv — a településkép védelméről szóló önkormányzati rendelet
megtárgyalása.
Előadó: Magyar Csilla polgármester
(A Településképi Arculati Kézikönyv a jegyzőkönyvhöz „D” mellékletként csatolva.)

Magyar Csilla polgármester köszöntötte Németh István építészmérnököt, majd elsőként
megkérte Dr. Molnár Péter aljegyzőt, hogy néhány mondatban foglalja össze a Kézikönyvvel
kapcsolatos rendszert.

Dr. Molnár Péter aljegyző az alábbiakban tájékoztatta a képviselőket: A 2017-es év nagy
feladata volt a Településképi Arculati Kézikönyveknek az elkészítése, amelyet az állam 100
%-os mértékben támogatott. A Kézikönyv elkészítésével a Konszenzus Pannónia Zrt-t bízta
meg az önkormányzat, akik a mai napra teljesen elkészítették. Menet közben szakhatósági
véleményeket kellett kérni, valamint lakossági fórumot tartani.
Az aljegyző ezek után megkérte Németh István építészmérnököt, hogy adjon tájékoztatást a
Kézikönyvre vonatkozóan.

Németh István építészmérnök a következőket mondta el: A jogalkotó meghatározta, hogy
minden településnek el kell készíteni a saját településképi rendeletét. A rendelet előzménye az
Arculati Kézikönyv, ami a HESZ-szel ellentétben egy közérthető formában igyekszik az
illeszkedés szabályaira rávilágítani. Egyrészt szemléletformálás, másrészt a településnek, az
épített örökségének a bemutatása, valamint ajánlásokat tesz, hogy hogyan készüljenek a
felújítások és az Új épületek elhelyezése. A jogalkotó szerint ez egy széles társadalmi
konszenzusok alapuló dokumentum, ezért lakossági fórumokat kellett tarlani, amelyen a
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véleményeket mondhattak el. Ezen kívül egy-egy tervezet elkészítése után az illetékes
település honlapjára feltöltésre került, amelyből az Epítészkamara, az Állami fiíépítész,
Nemzeti Park véleményezni tudta az elkészült Arculati Kézikönyv tervezetet. A decemberi
időszakban két véleményezés érkezett a Nemzeti Parktól és az Állami főépítésztől. Ezeket a
véleményeket figyelembe véve értékelték, s nagyrészt korrigálták. Nem mindenben értettek
egyet a véleményezővel. A Kézikönyv tartalmaz egy örökség fejezetet, amely nem feltétlenül
a műemléki védelemmel egyezik, ennél lehet bővebb. Tartalmazza azt, ami műemléki
védettség alatt áll, de tartalmaz olyan dolgokat, amire ők azt mondják, hogy a település értéke,
öröksége. Az Állami Főépítészi Hivatal indokoltnak tartotta, hogy szerepeljen a
Kézikönyvben a Vízlépcső és a hallépcső. Ezt mérlegelve, belefoglalták mindkettőt, mint
örökséget a Kézikönyvbe.
Ezen kívül még a vasútállomást is kérték belefoglalni, ezt viszont nem tették meg, mert
véleményük szerint a település szempontjából nincs az a hatása, mint a vízerőműnek.
Amennyiben a képviselő-testület kéri, abban az esetben megteszik.
A Kézikönyv tartalmazza a köztéri szobrok, feszületek fejezetet. Ezeket általánosságban
említik, de teljes mértékben képekkel nem szokták bemutatni. A véleményező kérésére a
Tiszai halász szobor került bele képileg is. Volt olyan tornác, amire a véleményező azt,
mondta, hogy nem a hagyományos értékeket tükrözi, ezért azt kicserélték a Kézkönyvből.
Ezen kívül kérte, hogy a településen alkalmazott utcatáblák, házszámok, reklámfelületek
megjelenéséhez, betűtípusához szerepeljen egy tipográfiai fejezet. Ez semmiképpen nem az ő
hatásköre.

Magyar Csilla polgármester utóbbihoz megjegyezte: Főépítész Úrnak szokása, hogy az
utcanév táblákra és hirdetési felületekre különös figyelmet fordít, amikor a vidéket járja.
Amennyiben a képviselő-testület úgy gondolja, hogy a gazdaság megérett alTa, hogy
mindenféle szabályokat tegyen, ami valamilyen szinten korlátoz is, akkor beépítik a
rendeletbe. Főépítész úrnál ez egy sarkalatos kérdés, de ennél nagyobb gondok is vannak.

Németh István építészmérnök folytatta: Farkas István föépítész úrral azt mondták, hogy
nem az ő hatáskörük és nem szerepeltették.
Vélemény volt még, hogy adjanak ajánlást a külterületen lévő gazdasági épületek tekintetében
is. Az Arculati Kézkönyvbe nem szoktak ilyet belefoglalni. Nagyon fontos a vidéknek, hogy
legyen gazdasági aktivitás. Azért is szokták lehatárolni külön karakterbe a gazdasági
területeket.

Magyar Csilla polgármester az alábbi véleményt fogalmazta meg a gazdasági épületekkel
kapcsolatban: Kelet-Magyarország még nem tart a Nyugat-magyarországi gazdasági
fejlettségnél, ezért itt a nyitottságot kell biztosítani mindenféle tekintetben a vállalkozók,
illetve az emberek számára.

Németh István építészmérnök: A Nemzeti Park kérte, hogy adjanak ajánlásokat a védett
területekre. Ezt sem szokták, mert ezeket beépítésre nem szánt területekként kezelik.
Az építészmérnök hangsúlyozta, hogy az Arculati Kézikönyv ajánlásokat tartalmaz, nincsenek
benne kötelező érvényű dolgok. Még a térképet kell aktualizálni.
Az Arculati Kézikönyv véleményezése szempontjából nagyon fontos lenne a Heves Megyei
Epítészkamarának az állásfoglalása, ami azonban még nem jelent meg, de már a
véleményezési határidő letelt.
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Takács Attila alpolgármester kérdése: Az Építésügyi hatóság a településkép védelméről
szóló önkormányzati rendeletet mennyire fogja szigorú szabályként kezelni?

Németh István építészmérnök válasza: Ahol hatályos a HÉSZ-szel szemben a rendelet, az a
műemlék védelem alatt épületre vonatkozik. Ami műemléki védelem alatt áll az ettől kezdve
az önkormányzat hatáskörébe tartozik.
Bizonyos típusú építkezésre vonatkozóan az önkormányzatnak mindenképpen
véleményalkotási joga van. Amennyiben elutasítással él az önkormányzat, abban az esetben
nem szakhatóságként kell figyelembe venni, építési engedélyt nem lehet kiadni.

Pócs János képviselő kérdése: A rendeletben a kerítés magasságára meghatározott 1,2 in
magasság lesz az engedélyezett?
A képviselő egyetértett az állami főépítész által javasolt utcanév táblák egységesítésével.
Elmondta, hogy nagyon sok helyen hiányzik, a meglévők egy része pedig nagyon régi.

Németh István építészmérnök válaszként elmondta: Az OTÉK 2,5 in magasságot
engedélyez. Ennek utána kell nézni.
Az utcanév táblákkal kapcsolatban az önkormányzatnak kell dönteni.

Dr. Molnár Péter aljegyző felolvasta a rendeletből a kerítés magasságára vonatkozó
rendelkezést. „közterület felőli telekhatáron maximum 1,2 m magas, áttört kerítés létesítése
engedélyezhető.”

Németh István építészmérnök: Módosítani lehet ezt a rendelkezést.

Dr. Molnár Péter aljegyző elmondta, hogy a rendelet elfogadása miatt ezt most kell
megtárgyalni.

Magyar CsiHa polgármester: Mivel az OTÉK meghatározza a maximális magasságot, ezért
nincs szükség túlszabályozásra, így az OTEK által meghatározott szabályok fognak életbe
lépni.

Oláh Ferencné képviselő kérdése, hogy a régi kerítések magasságára is most meghatározott
magasság vonatkozik?

Dr. Molnár Péter aljegyző a következőket mondta el: Az 1,2 m magasság településképi
szempontból meghatározó épületekre szól, mint például a könyvtár, tájház, azért, hogy ne
takarják cl az épületet. Az 1,2 méterre vonatkozó kitétel mindazonáltal módosítható, el is
hagyható a rendeletből.

Pócs János képviselő ilyen tartalmú módosítást kezdeményez. A meglévő, lindab lemezből
készült kerítés lebontását kérdezte.

Németh István építészmérnök válaszában elmondta, hogy a régi kerítéseket nem kell
lebontani, de az újonnan épített kerítésekre már az új szabályozás vonatkozik.

Pócs János képviselő megjegyezte, hogy rövid volt az idő a nagy terjedelmű anyagot átnézni.
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Magyar CsiHa polgármester egyetértett a képviselővel. Elmondta, hogy azután tudták az
axiyagot rendelkezésre bocsátairi, amikor az önicomiányzathoz megérkezett.

Németh István építészmérnök elmondta, hogy egyes hatóságok részéről késett az
adatszolgáltatás. Példaként említette a műemléki védelmet, amelyet az illetékes helyettes
államtitkárságnak kellett volna szolgáltatni, más forrásból néztek utána, de a Hortobágyi
Nemzeti Park is december 18-án küldte meg az adatszolgáltatást.

Pócs János képviselő kérdése, hogy a NATURA 2000. beleszólhat-e a településképi
dolgokba? A képviselő sajnálja, hogy az akácfát nem ajánlják.

Németh István építészmérnök válasza: A NATURA 2000-es területek külterületen vannak,
Kiskörén a belterületi területeket nem érinti.
Az akácfát nehéz kiirtani, kivágása után, ha a gyökér ott marad, sarjhajtásokat hoz.

Dr. Molnár Péter aljegyző fentiekhez hozzátette, hogy más ágazati jogszabályok is tiltják az
invazív fajták telepítését.

Magyar Csifla polgármester a következőket mondta el: Egyes hatóságok részéről késett az
adatszolgáltatás, azonban az elszámolás szempontjából az önkormányzatnak ebből a
munkaanyagból kiindulva kell a rendeletet megalkotni. Amennyiben változtatást igényel, azt
meg kell tenni.

Pécs János képviselő a lakóingatlanok színezésével kapcsolatba elmondta, hogy
mindenképpen szabályozni kell, nem lenne jó rikító színeket használni.

Németh István építészmérnök válasza, hogy a Kézikönyvben a pasztell színeket Javasolják,
de a rendeletben is Így került meghatározásra.

A képviselők részéről több kérdés, észrevétel nem volt, Magyar Csilla polgármester a
következő kérdést tette fel: A kiegészítésekkel, módosításokkal együtt elfogadja-e a
képviselő-testület a Településképi Arculati Kézikönyvet, valamint a településkép védelméről
szóló önkormányzati rendeletet? Kézfelnyújtással jelezze.

A jelenlévő 4 képviselő a Kézikönyv, valamint a településkép védelméről szóló
önkormányzati rendelet elfogadására igennel szavazott, Magyar Csilla polgármester
megállapította, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazat mellett az alábbi határozatot hozta,
és rendeletet alkotta:

161/2017SX11. 29.) képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 4 igen szavazat mellett elfogadta Kisköre
Településképi Arculati Kézikönyvét.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Határidő: értelem szerint.
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Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testületének 17/2017.(XII. 29.) önkormányzati
rendelete:
Kisköre Város településképének védelméről.
(Írásos rendelet a jegyzőkönyvhöz „E” mellékletként csatolva).

4. napirend
Kisköre Város Integrált Településfejlesztési Stratégiája.
Előadó: Magyar Csilla polgármester
(Irásos anyag a jegyzőkönyv „F” mellékletét képezi).

Magyar Csilla polgármester a napirenddel kapcsolatban az alábbi előteijesztést tette: Az
Integrált Városfejlesztési Stratégiát hivatott felülvizsgálni a Településfejlesztési Stratégia. Ez
hasonlít az előzőekben tárgyalt rendelethez, annyi különbséggel, hogy ebben a KSH adatai
alapján szociokulturális, gazdasági, valamint kifejezetten a pályázatokat érintő témakörök
jelennek meg benne. Alapdokurnentumai a Település Rendezési Terv, valamint azok a
pályázati lehetőségek, amelyekkel az önkormányzat már eddig is élt, és élni szeretne.
Minden olyan lehetőséget számba vettek, amelyek bizonyos településegységeket érinthetnek,
a településrészek fejlesztései belekerültek. Legnagyobb változtatás az előzőhöz képest, a
számadatok, a TOP-os és más pályázatokból megvalósuló fejlesztések.

Dr. Molnár Péter aljegyző a polgármester által elmondottakhoz a következő kiegészítést
tette: Település szinten kerültek összefoglalásra a fejlesztési elképzelések, de ezen kívül más
szervezetek elképzelései is, hiszen más szervezet által történő pályázás esetén is vizsgálják az
ITS-sel való összhangot. Annak érdekében, hogy az önkormányzat és a más szervek olyan
pályázatokat tudjanak benyújtani, amelyek a település érdekét szolgálják, és amire
ténylegesen szükség van, akcióterületeket jelöltek ki. A település jellegéből adódóan ezek az
akcióterületek úgy lettek kijelölve, hogy kifejezetten több barnamezős fejlesztési területet
különítettek el. Barnamezős beruházásnak nevezik azt, amikor van egy régi, lepusztult,
fhnkciójában nem használ ipari létesítmény. Ilyen fejlesztés volt, a „Zsongó” és volt varroda
épületének a külső energetikai felújítása, de ilyen lesz a magasparti létesítmény is, amelyről
már megérkezett a támogató döntés is. Vidéki, Tisza melletti településként vannak zöld
városrehabilitációs fejlesztési területek, sajátosság pedig a szociális fejlesztési területek
kijelölésének a szükségessége. Két komplett szegregátummal rendelkezik a település,
amelyről a Helyi Esélyegyenlőségi Programban részletesen lehet olvasni. Ezentúl a település
meghatározott részeinek gazdaságfejlesztése sem hanyagolható el. A település sajátosságából
adódóan a legfontosabb a turisztikai fejlesztési területek, ami a vízpartot foglalja magába, az
üdülőterületet belevéve, barnamezős területnek sorolták be.

Oláh Ferencné képviselő kérdésként tette fel: A bírságokat mire szabják ki?

Dr. Molnár Péter aljegyző: Van egy településképi kérelem, amelyet az önkormányzathoz
kell benyújtani. A kérelem be nem nyújtása esetén eljárási bírságot kell fizetni.

Magyar CsilJa polgármester hozzátette: Az ITS-ben nincsenek közvetlen rendelkezések, ez
olyan dokumentáció, amely összefoglalja a település adottságát, lehetőségeit, azokat a
fejlesztéseket az akcióterületeken belül, amelyeket már elnyertek.
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A képviselők részéről több kérdés, észrevétel nem volt, Magyar Csilla polgármester
kérdése: Elfogadja-c a képviselő-testület az Integrált Településfejlesztési Stratégiát?
Kézfeh~újtással jelezze.

A jelenlévő 4 képviselő igennel szavazott, Magyar Csilla polgármester megállapította, hogy
a képviselő-testület 4 igen szavazat mellett meghozta soron kővetkező határozatát:

162/2017.(XII. 29.) képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 4 igen szavazat mellett elfogadta Kisköre
Város Integrált Településfejlesztési Stratégiáját.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Határidő: értelem szerint.

5. napirend
Helyi Esélyegyenlőségi Program megtárgyalása.
Előadó: Magyar Csilla polgármester
(Irásos anyag jegyzőkönyvhöz „G” mellékletként csatolva)

Magyar Csilla polgármester a napirendre vonatkozóan következőket mondta cl: A Helyi
Esélyegyenlőségi Program kapcsolódik a pályázatokhoz és az önkormányzat által gondolt
stratégiához. Főként a f6 esélyegyenlőségi szempontokat érinti, mint például a nők
esélyegyenlősége.

Dr. Molnár Péter aljegyző kiegészítésként az alábbi tájékoztatást adta a képviselők részére:
A Helyi Esélyegyenlőségi Programot 2013. júniusában fogadta cl először a képviselő-testület.
Ez ettől számítva kötelező dokumentum, melyet 2 évente kell felülvizsgálni. A
felülvizsgálatot megelőzi egy előkészítő ülés, amelyre bevonják a társadalmi szférák
szereplőit a településről, akik rálátással bírnak az esélyegyenlőségi csoportok helyzetére. Ide
tartoznak a nők, mélyszegénységben élők, azok a romák, akik magukat ennek vallották, ezen
kívül a gyermekek, idősek, fogyatékkal élők. 2013-ban a Program alaposan kidolgozásra
került, ennek ellenére vannak bizonyos részei, amelyet folyamatosan módosítani szükséges.
Ilyen, amikor a megfogalmazott célok, pályázatok megvalósulnak, s ezeket módosították.
Nagy változások nem láthatóak, a demográfiai folyamat nagyjából azon a szinten van, mint
ami eddig. Ujként jelentkezik, amire nagy figyelemmel kell lenni, a drog probléma, s ezzel
kapcsolatban főként a prevencióra nagy hangsúlyt kell fektetni. A régi szegregátumokban
mego ldódtak ugyan problémák, de folyamatosan újak keletkeznek.
Erdemesnek lehet elgondolkodni azon is, hogy a Nemzetiségi Önkormányzat, mint partner
mellé, nemzetiségi ügyekkel foglalkozó civilszervezeteket is bevonjanak, ha fel tudják venni a
kapcsolatot ilyennel. A Nemzetiségi Önkormányzat nem mindig volt aktív az előkészítésben,
illetve a számukra meghatározott célkitűzések végrehajtásában. A HEP tükrözi a fejlesztési
elképzeléseket is. Amit az ITS tartalmaz azzal nem ellentétesek a HEP rendelkezései sem,
ezeket a programokat összefiiggő célrendszernek kell tekinteni.

Pócs János képviselő a Nemzetiségi Önkormányzattal kapcsolatban elmondta: Nem járnak a
képviselő-testületi ülésekre, de a HEP-pel kapcsolatos megbeszélésre sem jöttek cl. A
romáknál lévő problémákat nekik kellene felvetni, de nem foglalkoznak vele.
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Oláb Ferencné képviselő elmondta: Az esélyegyenlőség egy jó szlogen. Ezen lehet
enyhíteni, de nem oldódik meg. Egy kiadványban olvasta, hogy minden harmadik ember
mélyszegénységben él Magyarországon, ezután nines miről beszélni.

Pócs János képviselő cáfolta képviselőtársa állítását, ő nem hiszi azt, hogy minden harmadik
ember így lenne.

Oláh Ferenené képviselő folytatta véleményét: Pedagógusként tapasztalva, felvetődik a
kérdés, milyen esélyegyenlőség az, amikor egy órán a normál képességű gyerek mellett ott
van a szellemi fogyatékos gyermek is. Esélyegyenlőségként van ott, hogy a többiektől majd
fejlődik, de ez nem Így van.

Dr. Molnár Péter aljegyző válasza: Valószínű, hogy valaki valamikor megfogalmazott ezzel
a szabályozással egy esélyegyenlőségi célt. Ugy gondolja, hogy a képviselő-testület a
kőzpontilag szabályozott dolgokra nem tud ráhatással lenni, másrészt nem is Írja — nem is
írhatja - azt az Esélyegyenlőségi Program sem, hogy az önkormányzat megteremti az
esélyegyenlőséget, olyan okokból kifolyólag, mint amit képviselő asszony is elmondott. Azt
viszont kimondja, hogy elősegíti az esélyegyenlőség érvényesülését.

Pócs János képviselő: Régebben külön foglalkoztak a fogyatékos gyermekekkel.

Takács Attila alpolgármester elmondta, hogy ennél, amit képviselőtársai elmondtak,
nagyobb problémák is vannak. Ugy gondolja, hogy az esélyegyenlőség nem azt jelenti, hogy
az önkormányzatnak kell megteremteni a más hanyagságából származó dolgokat.

Magyar Csilla polgármester az elhangzottakat összegezte: Felelősséget és kötelezettséget
nem vállalhat át senki senkitől. Az Esélyegyenlőségi Program egy lehetőség arra, hogy azok,
akik valamilyen érdeket képviselnek, megtegyék azt, ami a kötelességük. Az előbb említett
csoportnál pontosan ez az érdekérvényesítő szerv tagadja meg folyamatosan az
együttműködést. Az összes többi érintett célcsoport, iskola, óvoda, civilszervezet képviselteti
magát. O azt vallja, hogy keretek és szabályok nélkül nem lehet élni, erre mindenkinek
szüksége van.
A napokban az egyik szociális munkás járt nála és elmondta a tapasztalatait, s szeretné, ha
megosztanák elsőként a bizottsággal, majd pedig másokkal, mert nagyon érdekes dolgokat
tártak fel.

A képviselők részéről több kérdés, észrevétel nem volt, Magyar Csilla polgármester
kérdésként tette fel: Elfogadja-e a képviselő-testület az Esélyegyenlőségi Program
felülvizsgálatát? Kézfelnyújtással jelezze.

A jelenlévő 4 képviselő igennel szavazott, Magyar Csilla polgármester megállapította, hogy
a képviselő-testület 4 igen szavazat mellett elfogadta az Esélyegyenlőségi Programot, melyről
a határozat a következő:

163/2017.(XII. 293 képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 4 igen szavazat mellett elfogadta a
felülvizsgált, egységes szerkezetbe foglalt Helyi Esélyegyenlőségi Programot.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Határidő: értelem szerint.
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6. napirend
Az egészségügyi alapellátási körzetekről szóló önkormányzati rendelet megtárgyalása.
Előadó: Magyar Csilla polgármester

Magyar Csilla polgármester megkérte Tóth János Zoltán jegyzőt, hogy tájékoztassa a
képviselőket a rendelettel kapcsolatban.

Tóth János Zoltán jegyző az önkormányzati rendelettel kapcsolatban a következőket mondta
cl: Magyarország helyi önkormányzatairól szóló törvény kötelező feladatként határozza meg
az önkormányzatok részére az egészségügyi alapellátás feladatait, amelyet egy ágazati
jogszabály az egészségügyi alapellátásról szóló törvény szabályoz, melyet 2015. június 6-án
fogadott el az Országgyűlés. A törvény kötelező elemeket Ír elő, amelyet az önkormányzati
rendeletbe bele kell foglalni. Ilyen a háziorvosi, házi gyermekorvosi ellátás, fogorvosi
alapellátás körzetei, az ügyeleti, védőnői ellátás, és az iskolai ügyelet ellátással kapcsolatos
feladatok. Ezek mind rögzitésre kerültek a rendeletbe. A településen két háziorvosi, egy
fogorvosi, és két védönői körzet van. Az orvosi ügyeletet Hevesen az Agria Úgyelet Kft. látja
el.

Oláh Ferenené képviselő a gyermekorvosi ellátásra kérdezett rá, valamint arra, hogy igaz-e
az a hír, hogy Dr. Adamidi Jelena háziorvos ebben az évben nyugdíjba vonul?

Magyar Csilla polgármester válasza: A szociális városrehabilitációs pályázat szott elemének
keretében hetente gyermekorvosi tanácsadás történik. Az egészségügyi törvény szerint
nyilvánvaló, hogy ajánlásokat, ellenőrzéseket tud ellátni, s ajánlatot tehet a háziorvosnak.
Mivel kártyattiggő, ezért a kártyák határozzák meg egy-egy körzetnek a frnanszírozását.
Felvetődött már a gyermekorvosi körzet kialakítása, de három településsel sem jönne össze
annyi kártya, hogy megérje. Azt is tudomásul kell venni, hogy önmagában az önkormányzat
képtelen erre a létszám miatt, mert a gyermekorvosnak behatárolt a gyermek létszám, 0-18
éves korig, s ezután az ő ellátási kötelezettsége megszűnik. Más településekkel egyeztetve,
félnek attól, hogy a gyermekek vegyes körzetből való kivétele a háziorvost lehetetleníti cl, s
ezt az önkormányzatok sem szeretnék, hiszen ebbe a régióba nehéz háziorvost hozni.
GYEP program keretében is lesz gyermekorvosi tanácsadás. A védőnő tájékoztatása alapján
nagyon sokan igénybe veszik a gyermekorvosi tanácsadást.
Dr. Adamidi Jelena háziorvos hivatalosan 2018. december 31-ig kíván dolgozni. Az
egészségügyi alapellátás az önkormányzat kötelező feladata, viszont a praxis jogot az orvos
szerzi meg, ő rendelkezik vele, ezért elsősorban ő árulja. Hogyha talál erre egy valakit, aki
megvásárolja tőle a praxist, akkor az a személy jelentkezik az önkormányzatnál, s megnézi az
alkalmazási feltételeket. Fél évig pályáztatható a praxis, ha nem jelentkezik rá senki sem,
abban az esetben az önkormányzatra marad, s ebben az esetben a pályáztatást az
önkormányzatnak kell folytatni. Fontos dolog, hogyha fél évnél hamarabb visszavonja a
pályázatot, akkor az ő tulajdonába marad a praxis, s a következőkben újra meg lehet
ismételni.

Pócs János képviselő az orvosi ügyelettel kapcsolatban megjegyezte: Szerencse, hogy van a
mentőpont, mert az orvosi ügyelettel igen sok probléma van.

Magyar Csilla polgármester válaszként elmondta: Az orvosi ügyelet felé folyamatos a
jelzés. Ez a Kistérségi Társulásnak a feladata, 2013. év végén írták ki a pályázatot, melyet
ismét az Agria Ugyelet kapott meg. Rajta kívül még két polgármester van a Társulásban, akik
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szót emelnek a munkájukkal kapcsolatban. A Társulás előző vezetése Olyan szerződést kötött
az Agria Ugyelet Kfl-vel, ami nem védi az önkormányzatokat. Egy lehetőség lenne, a számlát
nem kifizetni, de ezt nem lehet megtenni. 201 8-ban erre a feladatra újra ki kell írni a
közbeszerzési eljárást, s ezután remélhetőleg olyan szerződés köttetik, hogy az
önkormányzatokat, rajtuk keresztül pedig a lakosságot fogja védeni.

A képviselők részéről több kérdés, észrevétel nem volt, Magyar Csilla polgármester
kérdésként tette fel: Elfogadja-e a képviselő-testület a rendeletet? Kézfelnyújtással jelezze.

A jelenlévő 4 képviselő igennel szavazott, Magyar Csilla polgármester megállapította, hogy
a képviselő-testület 4 igen szavazat mellett megalkotta soron következő rendeletét:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testületének 18/2017.(XII. 29.) önkormányzati
rendelete:
Az egészségügyi alapellátási körzetekről.
(Írásos rendelet a jegyzőkönyvhöz „H” mellékletként csatolva).

7. napirend
Az önkormányzat közművelődési feladatairól és a helyi közművelődési tevékenység
támogatásáról szóló önkormányzati rendelet megtárgyalása.
Előadó: Magyar Csilla polgármester

Magyar Csilla polgármester a napirend témájával kapcsolatban a következőket mondta el:
Az előző képviselő-testületi ülésen már tárgyalta a testület a közművelődési feladat
átalakítására vonatkozó javaslatot, de konkrét döntés még nem született, mivel egy véleményt
vártak az illetékes minisztériumból, hogy az elképzelésük kivitelezhető-e, ezáltal a rendelet
úgy elfogadhat-e. Ezen kívül egyeztetés történt a Kormányhivatal Törvényességi Osztályával
is. Mindkét szerv támogatta a rendelettervezetet, valamint a feladat átadást.

Oláh Ferencné képviselő az alábbi észrevételt tette: Ennek alapján a Művelődési ház a
Városfenntartó Kit-hez fog tartozni. Számára kérdésként vetődik fel, hogy a képviselő-testület
a Kit. munkájába hogyan lát bele?

Magyar Csilla polgármester válasza: Az önkormányzat a tulajdonos.

Dr. Molnár Péter aljegyző a szót átvéve elmondta: Közművelődési megállapodás jön létre,
amelybe az együttműködés szabályai rögzítésre kerültek. A közművelődési feladat ellátási
megállapodás a közfeladat ellátási megállapodással megegyező tartalmú dokumentum.
Ellenőrzési szervként működik a Felügyelő Bizottság, melynek a feladatköre kiterjed a
közművelődés gazdálkodásának a vizsgálatára is. A programokkal kapcsolatban egyeztetési
kötelezettség lett előírva. A képviselő-testület, mint tulajdonos, bármikor rendelkezhet úgy,
hogy az ügyvezető, vagy az általa meghatalmazott közművelődési munkatárs a testület felé
meghatározott időnként beszámolási kötelezettséggel bírjon.

Takács Attila alpolgármester: A Művelődési háznak a Kit-hez történő átkerülésével a
vezető ugyanúgy beszámolhat a rendezvényekről, mint ahogy eddig.

Oláh Ferencné képviselő szerint a Kit-nek van egy ellenőrző szerve.
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Dr. Molnár Péter aljegyző: A tulajdonosnak nem feltétlenül kell egyetérteni a Felügyelő
Bizottsággal.

Magyar Csilla polgármester: A programokról az egyeztetést ezután is le kell folytatni. A
KŰ. beszámolóját a Felügyelő Bizottság mellett a tulajdonosnak is el kell fogadni, és a
legerősebb jogosultsággal rendelkezik.

A képviselők részéről több kérdés, észrevétel nem volt, Magyar Csilla polgármester
kérdéseket tette fel:
- Ki az, aki támogatja a közművelődési feladat és a helyi közművelődési tevékenység
támogatásáról szóló önkormányzati rendeletet? Kézfelnyújtással jelezze.
A jelenlévő 4 képviselő igennel szavazott.
- Ki az, aki elfogadja a közművelődési megállapodást? Kézfelnyújtással jelezze.
A jelenlévő 4 képviselő igennel szavazott.

A szavazatok alapján Magyar Csilla polgármester megállapította, hogy a jelenlévő 4
képviselő mindkét kérdésre igennel válaszolt, így 4 igen szavazat alapján a következő
rendeletet alkotta, és határozatot hozta:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testületének 19/2017.(XII. 29.) önkormányzati
rendelete:
A helyi közművelődésről.
(Írásos rendelet a jegyzőkönyvhöz „I” mellékletként csatolva).

164/2017.(XII. 29.) képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 4 igen szavazat mellett elfogadta a
közművelődési megállapodást.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Határidő: értelem szerint.

8. Egyebek

E napirendi pont keretében megüresedett közalkalmazotti álláshely ügyét tárgyalta a
képviselő-testület Magyar Csilla polgármester előterjesztésében.
A polgármester az ügyre vonatkozóan az alábbiakban tájékoztatta a testület tagjait: December
15-i hatállyal Nagy Imréné szociális gondozó és az önkormányzat között közös
megegyezéssel szerződés bontásra került sor. Kérte a képviselő-testület hozzájárulását az
álláshely meghirdetésére 2018. januártól.

A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem volt, Magyar Csilla polgármester kérdése: Ki
az, hozzájárul közalkalmazotti álláshely kiírásához? Kézfelnyújtással jelezze.

A jelenlévő 4 képviselő igennel szavazott, Magyar Csilla polgármester megállapította, hogy
a képviselő-testület 4 igen szavazat mellett az alábbi határozatot hozta:
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165/201 7.(XII. 293j~pyise1ő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 4 igen szavazattal hozzájárul a házi
segítségnyújtásban közalkalmazotti jogviszonyban történő foglalkoztatáshoz pályázat
kiírásához 2018. január 3-ától.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Határidő: értelem szerint.

A következőkben a Kiskörei Labdarúgó Sportegyesület kérelmét tárgyalta a képviselő-testület
Magyar Csilla polgármester előterjesztésében. A polgármester elmondta: A KLSE kérése az
MLSZ-hez kapcsolódóan 30 % önerő igény, amely 6 millió forintot jelent. Ebből 1,8 millió
forint visszafizetendő támogatás.
A képviselő-testületnek a TAO törvény értelmében a teljes önerő összegéről kell döntést
hozni úgy, hogy tudomásul veszi, hogy ennek egy része visszatérítendő támogatás.

Pócs János képviselő kérdései: A 30 % önerő miből tevődik össze? A KLSE milyen összegű
támogatást kapott TAO-ból?

Simon Zsolt a Kiskörei Labdarúgó Sportegyesület elnöke a képviselői kérdésekre az
alábbiakban válaszolt: Számukra is komplex problémaként merült fel ennek a dolognak az
elkezdése abból kifolyólag, bogy két lezárt adózott év után az Egyesület eljusson eddig. Az
önkormányzat támogatása nélkül nehéz lett volna. A pályázat írójuk tisztában van azzal, hogy
mit jelent a 10 %-os és mit a 30 %-os önerő. A jogszabályt elolvasva azt tudja mondani, hogy
a mai napig nem tudná megmondani pontosan, hogy a tárgyi eszköz vásárlás, amennyiben
építéssel jár, akkor 10 % önerő biztosítása szükséges, vagy a működéshez szükséges eszközök
beszerzése 30 %-os önerőt jelent, vagy az építési, felújítási tárgyi eszköz beruházás. A KLSE
honlapján megtalálható, amire pályáztak, mert 100 %-ban el kell számolni vele. A facebookon
a 20 %-os önerőt azért Írta, mert nagyjából ez a megfelelő összeg, amely a vég elszáinolásnál
az önkormányzatnak önerő költsége lesz.
Az egész beruházás legfontosabb része a 24 millió forint, amelyből körülbelül 14 millió forint
kellene felújításra. A pályázatban az építésre vonatkozó tételeket jóváhagyták.
Mivel későn tudtak intézkedni jelen pillanatban a KLSE részére 10,8 millió forint a befolyt
összeg, s január hónapban lesz még 2 millió forint. A májusi adóbevallásig az Egyesületnek
még van lehetősége támogatót keresni. Amennyiben nem lesz meg az önerő az Egyesületnek
vissza kell fizetni a kapott támogatást. Ez arról szól, bogy az Egyesület el tud-e indulni a
fejlődés irányába.

Pócs János képviselő véleménye, hogy az Egyesület fejlődése azon múlik, hogy van-e
játékos. Az is ismert tény, hogy a felújításra szánt épület nem önkormányzati tulajdonú.

Simon Zsolt KLSE elnök: 2016. decemberében beszéltek a 10 éves időtartamra szóló bérleti
szerződésről, s így kell egyenlőre a továbbiakról gondolkodni. A 14,7 millió forint pályázati
támogatásból ablak, ajtócserét, külső és belső szigetelést, vizesblokk felújítását tudnának
megvalósítani.
A játékosokból nyilván az a jó, ha minél többen vannak, Így az utánpótlás nevelésre
kényszerülve Budai István közreműködésével ezt meg tudják oldani. Nagyon fontos, hogy az
önkormányzat támogassa az Egyesületet. Nagyon fontos számukra, bogy a gyerekeknek
megfelelő körülményt tudjanak biztosítani.
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Az is megoldható, hogy az Egyesület civilműködésére az önkormányzat által szánt összeget
nem kérik, ha a 6 millió forintos támogatás biztosított lesz.

Magyar Csifla polgármester; A hangsúly azon van: Mennyi az az összeg, amit az
önkormányzat képes benyújtani, ás mi az, amit vállalni tud az adott helyzetben? Es a
költségvetés készítése előtt áll az önkormányzat. Egy pályázat benyújtásakor tudomásul kell
venni, hogy mindenre fel kell készülni.
Ezen kívül szeretné azt a kommunikációt fenntartani, amelyet az elnök itt elmondott. Az
önkormányzat csak abban az esetben kívánja odaadni az önrészt, ha a TAO-s támogatás
rendelkezésre áll.
Fontos kérdés még az a KLSE által benyújtott sportfejlesztési program, amelyet az
önkormányzat nem tud. Mi történik akkor, ha ezt a sporifejlesztési programot nem sikerül
teljesíteni. Mi lesz az önrésszel, és az önkormányzat támogatási aktivitásával?

Simon Zsolt KLSE elnök: Emlékeztette a polgármestert arra a beszélgetésre, amikor a
személyes támogatásáról biztosította az Egyesületet.

Magyar Csilla polgármester: Az ő személye most is az Egyesület felett áll. Egy probléma
adódott, mégpedig az, hogy az elnök átverte az önkormányzatot, s ezt az alpolgármesterrel
mondatta ki. Ez pedig a 10 %-os önerő volt, valamint az ezt visszavonó határozat, amelyet a
facebookon is meg akart jelentetni.

Simon Zsolt KLSE elnök: Magánügye, hogy a facebookon mit jelentet meg. A lényeg most
az, hogy az önkonnányzat akarja-e a támogatást. Amennyiben nem, abban az esetben a kapott
támogatást visszafizetik. Nem verte át sem az önkormányzatot, sem mást.

Magyar Csilla polgármester hangsúlyozta: Az a program, amelyet a KLSE benyújtott, ás
abban az esetben, ha azt nem teljesítik ...

Simon Zsolt KLSE elnök közbeszólt: 4 éve a saját pénzén csinálja és meggyőződése, hogy
ezzel az Egyesülettel a város is erősebb lesz. A lemondását is felajánlotta már, vagy az
önkormányzat vállalja el az Egyesület vezetését. 10 % nem az ő szájából hangzott el.

Takács Attila alpolgármester: Ott tart a dolog, hogy 24 millió forintnak jelenleg egy része
van feltöltve a TAO-s pénzekkel. Amit ezzel kapcsolatban ő el tud képzelni, hogy a 2018. évi
költségvetésbe feltételezhetően beépítésre kerül a szükséges önerő összege. Nyilván ez úgy
fog kinézni, mintha zárolt összeg lenne és a befolyt TAO összegekbe lehet felhasználni, ha ez
így működhet. Azt nem várhatja el senki sem a testülettől, hogy 6,5 millió forintra
rábólintanak úgy, hogy nem látnak biztosat.

Simon Zsolt KLSE elnök: Az a pénz, amelyet megkaptak az építési, felújítási munkálatokra,
azt a KLSE nem látja, az az MLSZ-hez lett elutalva, ő figyeli a kifizetéseket.

Pőcs János képviselő úgy látja, hogy kétfelé kell venni a dolgot, a felújításra és az
utánpótlásra Talán utóbbival nem is lenne gond, de a 6,2 millió forintos önrészt az MLSZ felé
meg kell küldeni, amellyel gazdálkodik, s majd valamikor az önkonnányzat felé utalják a
visszajáró részt. Ez nagyon fürcsa helyzet.

Simon Zsolt KLSE elnök: Nagyon sok településen megtudták oldani.
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Pócs János képviselő: Valószínű időben kezdték. Mind emellett jó lett volna hallani az
MLSZ képviseletében itt lévő személyt, s rákérdezni a hátrányokra is.

Simon Zsolt KLSE elnök: Nemcsak az utánpótlásra van benyújtva pályázat, hanem
működési, eszközbeszerzés elemekre is.

Oláb Ferenené képviselő az alábbiakban fogalmazta meg véleményét: Azt mondták mindig,
hogy pályázzanak, most megtették, ezért Úgy gondolja, hogy a testületnek is Így kell
gondolkodni és finanszírozni kell. Amennyiben nem valósul meg, az a pénz visszakerül az
önkormányzathoz.
Az öltöző és vizesblokk felújításával kapcsolatban az iskolában tapasztaltakat mondta el,
miszerint: Addig míg a régi WC volt, nem egyszer történt olyan eset, hogy nem kímélték,
majd miután felújításra került, ez megváltozott, vigyáznak rá, megváltozik a gyerekek
szemlélete is. Ugy gondolja, hogyha a gyerekek olyan helyen fociznak, ahol az alapvető
dolgok biztosítottak, akkor a szülők is másképp gondolják.
Kérdése, hogy a Balogh Éva testnevelő tanárral egyeztet-e a KLSE elnöke?

Simon Zsolt KLSE elnök a feltett kérdésre igennel válaszolt és elmondta, hogy az Általános
Iskola és az Egyesület között 3 éve megállapodás van. A Bozsik programban elindítsák a
gyerekeket, amely kötelezettségként jelentkezik, és önerőből végzik. Példaként elmondta,
hogy a gyerekek külön utaztatásához az önkormányzattól kell bérelni az autóbuszt, amelynek
költsége visszajön az önkonnányzathoz.

Magyar CsiHa polgármester: Nem igaz az az állítás, mely szerint az autóbusz költségét az
önkormányzat visszakapja. A Kfl. az önkonnányzat tulajdonában van, és önállóan
gazdálkodik. Fenntartja az autóbuszt, s ennek fejében ellenszolgáltatást kér, nem az
önkormányzatnak fizetik vissza a költségeket, hanem a jármű fenntartójának.

Ezek után ismét vita alakult ki a 10 % önerővel kapcsolatban a polgármester és a KLSE
elnök között. A polgármester továbbra is fenntartotta azon véleményét, mely szerint 10 %
önerő volt kimondva. Míg a KLSE elnöke ezt tagadta, mivel ő nem is tudott róla, hiszen a
pályázatíró volt itt egyeztetni.
A polgármester a vitát lezárva a következő javaslatot tette: 7 millió forint pályázati önerőt
biztosítson az önkormányzat a következő évi költségvetés terhére minden olyan
civilszervezetnek, aki pályázni kíván. Azt tudomásul kell venni, hogy a jövő évi
költségvetésbe ez a kötelezettség azzal fog párosulni, hogy az egyéb bevételek hogyan
alakulnak. Azért javasol 7 millió forint, mert vannak egyéb civil pályázati lehetőségek,
amelyeknek maximum összege 3 millió forint és 10, 20 % önerő szükséges. Több
civilszervezet is jelezte az ezen való rész vételt, s a pályázat benyújtási határideje 2018. január
16-18-ig.

Tóth János Zoltán jegyző az elhangzottakhoz az alábbiakat mondta el: Az, hogy
polgármester asszony, az Egyesület elnöke és többen beszélgetnek valamiről, az még nem
kötelezettség vállalás. Polgármester kötelezettséget vállalni a törvény szerint 200 ezer forintig
tud, a többit a képviselő-testületnek kell, és erre nem lehet alapozni egy 24 millió forintos
pályázatot. A személyére vonatkozó támogatás a kapcsolatrendszerének felhasználására
vonatkozott.
Az önerő összegét pillanatnyilag az önkormányzat költségvetési tartaléka nem fedezné. Tehát
a képviselő-testület nem most nem tud olyan határozatot hozni, melyben kimondanák az
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összeg rendelkezésre állását, míg a 2018. évi költségvetésnek a számai nem ismertek.
Felelőtlenség olyat vállalni, amelyben nem látják a számokat. Tudni kell azt is, hogy a
normatíva folyamatosan csökken, nem fedezi azokat a kiadásokat, amelyekre adják.
Úgy gondolja, bogy ezt csak úgy tudnák áthidalni, hogy a 2018. évi költségvetésbe
betervezésre kerül az az összeg, amelyet polgármester asszony javasolt, de ez még csak
feltételezés. Abban az esetben, ha az önkormányzat a kötelező feladatait nem tudja
finanszírozni a normatívából, akkor ez az összeg csökkenni fog. Fontosak a civilszervezetek,
de nem a legfontosabbak az önkormányzat számára, mert vannak kötelező feladatok,
amelyeket el kell látni.
A pályázat benyújtása előtt konkrétan meg kellett volna beszélni, és Úgy benyújtani a
pályázatot.

Simon Zsolt KLSE elnöke: A visszakérdezés mindig a legügyesebb trükkje annak a
dolognak, ha valamit nem akarnak. O is visszakérdez. Mi van a műfüves pályázati
lehetőséggel? Mert nem tud róla semmit.

Tóth János Zoltán jegyző: A kettő nem ugyan az. Az egyik kötelezettség vállalás, a másik
pedig egy információ az Egyesület számára, hogy lesz-e műüives pálya. Nem mindegy, hogy
2,4 millió forintról hoznak határozatot, vagy 6 millió forintról.

Simon Zsolt KLSE elnök: Az önkormányzattól nem akar pénzt ellopni. Ő azt szeretné, ha az
Egyesület tovább működjön, s ez egy lehetőség erre.

Tóth János Zoltán jegyző: A képviselő-testület előtt volt egy olyan anyag, amelyben 10 %
önerő szerepelt, amelyet az Egyesület részéről nyújtotta be valaki.

Takács Attila alpolgármester közbeszólt: Ő hozta be a szóban forgó anyagot, s az 2,5 millió
forint önerő biztosításáról szólt.

Simon Zsolt KLSE elnök kérdése: Kitől kapta az alpolgármester?

Takács Attila alpolgármester válasza: A KLSE-től, akik benne voltak a pályázatban. A 2,5
millió forint önerő biztosítását el is fogadta a képviselő-testület, amely nem régen
visszavonásra került, mivel kiderült, hogy 10 % önerővel szemben 30 % önerőt kell
biztosítani, 2,5 millió forint helyett 6,5 millió forintot.

Tóth János Zoltán jegyző: Ennek az önkormányzatnak ez óriási összeget jelent, mivel nem
rendelkezik annyi adó bevétellel, hogy ezt könnyen, egyet gondolva meg tudja finanszírozni.
Ezt előre meg kell tervezni.

Simon Zsolt KLSE elnök: A megoldást kell keresni, azt, hogy hogyan lehet előre menni.
Nem tudta azt, bogy mennyi lesz az a támogatás, amelyet az MLSZ jóváhagy.
Magyar Csilla polgármester: Ragaszkodik ahhoz, hogy civil önerő keretet biztosítson az
önkormányzat, s feltételesen hozni kell egy határozatot ajövő évi költségvetés terhére.

Dr. Molnár Péter aljegyző elmondta, hogy konkrétan tudni kellene, mi legyen a tartalma a
határozatnak.
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Simon Zsolt KLSE elnök: Egy dolgot tud mondani. Amennyiben az önerő nines meg, a
kapott támogatást vissza kell fizetniük.

Dr. Molnár Péter aljegyző kérdése: Az önerőt meddig kell igazolni?

Simon Zsolt KLSE elnök: 2018. január 20-ig.

Magyar Csilla polgármester: 2018. február 15-én lesz a következő képviselő-testületi ülés, s
ekkor tárgyalják a költségvetést. Javasol olyan határozatot hozni, amelyben szándékát fejezi
ki az önkormányzat a civil önerőalap létrehozásáról 7 millió forint összegben. Ebből
6.228.306,-Ft-ra pályázathat az ide vonatkozó rendelet értelmében a KLSE.

Tóth János Zoltán jegyző kérdése: Az Egyesület lemond a 2018. évi működési
támogatásról?

Simon Zsolt KLSE elnök igennel válaszolt.

Magyar Csilla polgármester az elhangzottak után a következőket javasolta elfogadásra: A
képviselő-testület létrehoz egy 7 millió forint keretösszegre szóló civil önerőalapot, amelyet a
2018. évi költségvetésbe különít el. Ebből a beérkezett kérelem alapján a KLSE pályázhat
6.228.306,-Ft-ra, amely pályázati önerőt csak akkor hívhatja le, ha a KLSE TAO-s számlájára
a 24 millió forint beérkezik.
A többire pedig az egyéb civilszervezetek nyújthatnak be pályázatot a civiltámogatási rendelet
értelmében.
Második határozat: 2018. év januárjában a képviselő-testület kik egy pályázatot a
civilszervezetek részére.

A képviselők egyetértettek a polgármester javaslatával, ennek alapján Magyar Csilla
polgármester az alábbi kérdést tette fel: Ki az, aki támogatja az általa javasoltakat?
Kézfelnyújtással jelezze.

A jelenlévő 4 képviselő igennel szavazott, Magyar Csilla polgármester megállapította, hogy
a képviselő-testület 4 igen szavazat mellett a következő határozatokat hozta:

166/2017.(XII. 29.) képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testület 4 igen szavazat mellett támogatta civil
önerőalap létrehozását 7 millió forint keretösszegben, amelyet a 2018. évi költségvetésbe
eUülönít. A keretösszegből a beérkezett kérelem alapján a KLSE pályázhat 6.228.306,-Ft-ra,
amely pályázati önerőt csak akkor hívhatja le, ha a KLSE TAO-s számlájára a 24 millió forint
beérkezik.
A fennmaradó összegre pedig az egyéb civilszervezetek nyújthatnak be pályázatot Az
államháztartáson kívüli források átvételéről és átadásáról szóló 8!20l5.(X. 21.)
önkormányzati rendelet értelmében.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Határidő: értelem szerint.
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167/2O17SXIL 29.) képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testület 4 igen szavazat mellett támogatta a kiskörei
civilszervezetek önkormányzat által történő támogatásra pályázat kiírását.
A képviselő-testület kéri az önkormányzat jegyzőjét a pályázati felhívás közzétételére 2018. január 10-
i határidővel.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Tóth János Zoltán jegyző

Határidő: értelem szerint.

Ezek után Magyar Csilla polgármester pályázat benyújtására tett előterjesztést a képviselő-testület
felé. A polgármester elmondta: Vidékfejlesztési pályázat keretében a LEADER Egyesületnek
lehetősége van úgynevezett büfékocsi rendszer beszerzésére, amely a tóparti standokon élelmiszer
árusítását végezné. A pályázatban Kisköre Onkormányzata, mint konzorciumi partner venne részt. A
pályázat pontos megnevezése: „Uj környezettudatos beach food vontatvány és kiegészítőinek
beszerzése”
Mivel az önkormányzat konzorciumi partnerként venne részt a pályázatban, ezért szükség van
képviselő-testületi határozatra.

Á képviselők részéről kérdés, észrevétel nem merült fel, Magyar Csilla polgármester kérdésként
tette fel: A képviselő-testület részt kíván-e venni a pályázatban? KézfelnyÚjtással jelezze.

A jelenlévő 4 képviselő igennel szavazott, Magyar Csilla polgármester megállapította, hogy a
képviselő-testület 4 igen szavazattal az alábbiak szerint határozott:

168/2017.0(11. 29.) képviselő-testületi határozat:

Kisköre városi Önkormányzat képviselő-testülete 4 igen szavazat mellett Úgy határozott, hogy meg
kívánja valósítani az „Uj környezettudatos beach food vontawány és kiegészítőinek beszerzése” című
projektet a VP 6-6.4.1-16 pályázat keretén belül.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Határidő: értelem szerint.

Miután több megtárgyalandó ügy nem szerepelt napirenden, Magyar Csilla polgármester az ülést
11,25 órakor bezárta.

Csilla
pol ármester

:h János Zoltán jegyző távollétében:
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